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Protokół Nr LXXV.2O23 
z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 27 lutego 2023 r.

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 13—, a zakończone o godzinie 16—. 
W sesji wzięło udział 17 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. 
Listy obecności radnych oraz osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno 
załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu.
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu 
w Opatowie, która powitała wszystkich obecnych.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady 
powiatu". Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego. 
Obecni radni w liczbie 17 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że 
obrady są prawomocne.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy są uwagi do protokołu z poprzedniego 
posiedzenia.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia.

W głosowaniu jawnym protokół Nr LXXIV został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
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5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023- 2026,
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok, 
c) w sprawie przedłużenia terminu załatwienia wniosku,
d) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń 

biurowych w budynku Powiatu Opatowskiego zlokalizowanym w Opatowie przy 
ul. Bronisława Ostrowskiego Ps. „Cichy",

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Opatowski porozumienia z innymi 
Gminami i Powiatami w celu opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru 
Strategicznej Interwencji - Dolina Wisły na lata 2021-2030,

f) w sprawie przejęcia od Wojewody Świętokrzyskiego zadań publicznych z zakresu 
administracji rządowej.

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Zakończenie obrad LXXV sesji Rady Powiatu.

Pani Przewodnicząca odczytała powyższy projekt porządku obrad, a następnie powiedziała, 
że jeśli nie zobaczy zgłoszeń przystąpi do poddania odczytanej treści pod głosowanie.

O głos poprosiła pani radna Barbara Kasińska, która zgłosiła wniosek formalny o rozszerzenie 
porządku i wprowadzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Powiatu w Opatowie 
w sprawie importu zboża rzepaku i kukurydzy. Pani radna powiedziała, że w związku z trudną 
sytuacją w rolnictwie, a powiat nasz jest powiatem typowo rolniczym, prosi o przyjęcie 
uchwały w sprawie stanowiska Rady Powiatu w Opatowie w sprawie importu zboża rzepaku 
i kukurydzy. Nadmierny import zbóż z Ukrainy może doprowadzić do upadku polskiego 
rolnictwa. W obecnym czasie import spowodował bardzo trudną sytuację w rolnictwie. Sama 
jest również rolnikiem i zna z autopsji te problemy. Nie jestem za zniesieniem pomocy 
Ukrainie, ani przeciwko utworzonemu korytarzowi solidarnościowemu, ale sytuacja 
wymknęła się spod kontroli, ponieważ tylko 1/3 importowanego zboża przekracza polską 
granicę. Taka sytuacja jest zagrożeniem dla polskiego rolnictwa i może to skutkować 
upadkiem naszego rolnictwa. Uważam, że jako Rada funkcjonująca w powiecie typowo 
rolniczym, nie możemy biernie tylko patrzeć, gdy nasi rolnicy strajkują, wołając tymi 
strajkami o pomoc. Powinniśmy zająć stanowisko w tej sprawie, ponieważ problemy wsi, 
problemy rolników powinny być przedmiotem naszego działania. Następnie pani radna 
B. Kasińska odczytała treść projektu uchwały wraz z treścią stanowiska, po czym przedłożyła 
dokument na ręce pani Przewodniczącej Rady Powiatu Bożeny Kornackiej.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że stanowisko przestawione przez panią radna B. Kasińską 
z całą pewnością jest zasadne i w zdecydowanej większości pewnie przez Państwa radnych 
popierane, aczkolwiek są procedury przyjmowania stanowisk, które są wyrażane 
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w uchwałach Rady Powiatu. Z uwagi na to będzie musiała poprosić Panią mecenas 
o wyjaśnienie tej sytuacji.

O głos poprosił pan Starosta Tomasz Staniek, który wskazała, że zmieniłby w odczytanym 
stanowisku jedno zdanie, ponieważ było, że Rada Powiatu nie jest przeciwko. Ja bym 
powiedział, że Rada Powiatu jest za tworzeniem, korytarzy humanitarnych itd.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani mecenas Ewelinie Płatek - Kosior, która 
powiedziała, że zgodnie z §26 Statutu wskazuje się, że jeżeli z inicjatywą podjęcia uchwały 
występuje radny, wówczas należy taki projekt, zgodnie z ust. 2 tego paragrafu, zaopiniować 
przez właściwe komisje rady i zaopiniować przez zarząd powiatu. Przyjęcie tego projektu do 
porządku obrad spowoduje, że w chwili obecnej będzie należało zarządzić przerwę 
w posiedzeniu w celu zebrania się komisji ds. rolnictwa, która by miała zaopiniować ten 
projekt, to stanowisko Rady, przyjęte w formie uchwały, jak również musiałby się zebrać 
zarząd powiatu w celu zaopiniowania tego projektu. Dopiero po uzyskaniu tych dwóch opinii 
można ten projekt procedować na obradach sesji. Komisja rolnictwa dopiero się zakończyła, 
a posiedzenie zarządu również jest planowane po sesji rady, nie w trakcie jej trwania. 
Dlatego też propozycja jest taka, żeby ten projekt został przyjęty przez Państwa do 
przyszłych obrad, a nie żeby w chwili obecnej była konieczność zwoływania posiedzeń tych 
dwóch organów. Jeżeli bez tej opinii zostanie wydany akt, to będzie sprzeczny z prawem 
miejscowym, które zostało ustanowione przez tutejszą radę, a to jest sprzeczne ze Statutem 
i z tym, jak te uchwały powinny być procedowane, w jakiej kolejności. Tylko z inicjatywą 
podjęcia takiej uchwały, aby nie wymagała ona zaopiniowania przez żadną z komisji albo 
przez Zarząd Powiatu, może wystąpić sam Zarząd Powiatu albo Starosta. Tak mamy w ust. 2, 
że wnioski tych podmiotów nie wymagają zaopiniowania przez właściwe komisje i rady, jak 
również mamy wymienione uchwały, które takiej opinii nie wymagają enumeratywnie, tj. 
wybór i odwołanie starosty, wicestarosty, członków zarządu i przewodniczących, i składów 
poszczególnych komisji. Państwo mieli wątpliwości, że głosujemy tak jakby jawnie na rzeczy, 
które są niejawne i to zostało wyłączone. Inne rzeczy nie zostały wyłączone z opiniowania - 
zakończyła wypowiedź pani mecenas E. Płatek - Kosior.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że wobec tej opinii prawnej praktycznie sprawa jest jasna.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że na bazie wyjaśnień pani mecenas rozumie, że jest to konsensus do tego 
stanowiska, bo tak to odebrał. Nie będę się do niego odnosił, bo problem polega nie tylko na 
samym zbożu i nie będę go uzasadniał, zrobiła to pani Barbara Kasińska, ale dzisiaj mamy 
masę koncentratu jabłkowego wjeżdżającego do Polski, oleje, masło, ser i tak dalej. 
Ponieważ pani radna przygotowała uchwałę w tym temacie, więc bym nie zmieniał. Mamy 
chyba dwa wyjścia. Pierwsze wyjście to jest takie, żeby zrobić krótką przerwę i dosłownie za 
chwilę Zarząd albo Starosta, żeby to złożyli - jako oni zaproponują i wtedy podejmujemy po 
prostu uchwałę, a jeśli nie, no to będziemy składać wniosek, żeby zrobić przerwę, żeby się 
zebrała komisja rolnictwa, w międzyczasie zarząd w tym temacie. Są te dwa wyjścia i to 
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chyba od Zarządu i od Starosty zależy, które to rozwiązanie wybierze w tym temacie - mówił 
pan radny B. Włodarczyk.

Pan Starosta Tomasz Staniek poprosił, aby pani Przewodnicząca ogłosiła 5 minutową przerwę 
w obradach.

Pani Przewodnicząca poinformowała, że jest akceptacja stanowiska, natomiast formalności 
rzeczywiście musi stać się zadość, więc prosi o wyrozumiałość i zarządza 5 minut przerwy 
(godz. 13:26).

Pani Przewodnicząca wznowiła obrady sesji o godz. 14:12.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Barbarze Kasińskiej, która powiedziała, że ze 
względów formalnych wycofuje swój wniosek w sprawie importu zboża, rzepaku i kukurydzy 
na Ukrainę. Ponadto dziękuje panu Staroście, że podjął zgłoszony wniosek i go odczyta, 
a Pani Przewodniczącej za dopuszczenie go do obrad.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście Tomaszowi Stańkowi, który 
zgłosił wniosek formalny (z inicjatywy pani radnej B. Kasińskiej, który uważa za słuszny) 
o poszerzenie porządku obrad i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie 
importu zboża, rzepaku i kukurydzy z Ukrainy. Następnie odczytał treść: „Przyjmuje się 
stanowisko kierowane do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie nadmiernego importu 
zboża, rzepaku, kukurydzy z Ukrainy, które stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Opatowie. Uchwała wchodzi w życie 
z dniem podjęcia/'. Dodał, że treść ptrzyjumow2anego stanowiska jest zawarta w załączniku 
do projektu uchwały. Poprosił, aby jego treść odczytała pani Przewodnicząca B. Kornacka.

Pani Przewodnicząca odczytała treść stanowiska, które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu, a następnie poddała pod głosowanie wniosek formalny zgłoszony przez pana 
Starostę.

W głosowaniu jawnym wniosek formalny został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Barbarze Kasińskiej, która podziękowała za 
wprowadzenie stanowiska pod obrady. Pokazaliście Państwo, że solidaryzujecie się 
z rolnikami z powiatu opatowskiego, i że problemy polskiego rolnictwa nie są Państwu obce 
- powiedziała pani radna.
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Kontynuując pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt porządku obrad sesji 
wraz z przegłosowanym uprzednio wnioskiem formalnym pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym porządek obrad LXXV sesji został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który przedstawił okresową informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy 
sesjami stanowiącą załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do pana Starosty w realizowanym punkcie.

O głos poprosiła pani Agnieszka Łuba-Mendyk - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, która 
powiedziała, że zabrakło mi w tej informacji jeszcze bardzo ważnych rzeczy. Mianowicie 
w mediach podana była informacja - mam nadzieję, że za chwilę Pan to potwierdzi - że 
powiat otrzymał z Funduszu Dróg Samorządowych środki finansowe na drogi i na chodniki. 
Chciałabym powiedzieć, że wyczytałam, że dostaliśmy 50% na chodnik w miejscowości 
Bidziny, jak również z mojego okręgu jeszcze droga Gliniany w Gminie Ożarów. Bardzo bym 
prosiła, żeby Pan Starosta potwierdził tą informację. Druga sprawa jeszcze chciałabym, Panie 
Starosto, podkreślić, że są oczekiwania mieszkańców Gminy Wojciechowice na realizację 
inwestycji drogowych, tych, o których przez całą kadencję w zasadzie mówiłam 
i sygnalizowałam w miejscowości Gierczyce, dwa odcinki drogi w Stodołach i Grochocice. To 
co prawda nie moja gmina, ale Grochocice są dla mnie też ważne, a poza tym dowożone są 
dzieci z miejscowości Grochocice do Bidzin i dlatego ta droga jest dla mnie tak ważna. Bardzo 
proszę o taką konstruktywną informację w tym temacie- mówiła pani Wiceprzewodnicząca 
Rady Powiatu.

Głos zabrał pan Starosta, który potwierdził, iż powiat otrzymał środki. Dostaliśmy 
dofinansowanie 50% na trzy inwestycje w naszym powiecie. Chodnik w Bidzinach na około 2 
min zł - koszt całości. 50% dostaliśmy. Będzie ogłoszony oczywiście przetarg, może ta cena 
spadnie - mam nadzieję. Zwróciliśmy się o wsparcie w zakresie drogi w m. Gliniany - tam 
droga jest też do remontu. W Iwaniskach drogi są na liście rezerwowej, jest chodnik w Woli 
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Jastrzębskiej. Jest to bardzo wysoko w punktacji, więc mam nadzieję, że zostanie 
zrealizowane, ale na razie nie mamy tych środków.

O głos poprosiła pani Agnieszka Łuba-Mendyk - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, która 
zapytała pana Starostę, czy te drogi, o których wspomniała, czy jest możliwość w jego ocenie 
otrzymania jakiegoś dofinansowania?

Pan Starosta odpowiedział, że złożone jest w tej chwili, do końca lutego był termin, 
złożyliśmy wszystkie bodajże 14-16, o których mówiliśmy i obecnie czekamy na 
rozstrzygnięcie.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.

Ad. 5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej B. Kasińskiej, która zwracając się do pani 
Przewodniczącej skierowała następujące interpretacje:
• 1) dotyczy remontu drogi powiatowej Opatów - od ulicy Granicznej do miejscowości

Rosochy. Ta droga wymaga poprawy nawierzchni. Nadmienię, że pierwsza moja 
interpelacja w tej sprawie to właśnie była w lutym 2021 roku. Zawsze otrzymuje 
odpowiedź, że w ramach posiadanych środków.

• 2) dotyczy wykonania chodnika przy drodze krajowej - od ulicy 1 Maja w Opatowie do
miejscowości Brzezie. W miejscowości Brzezie taki chodnik został wykonany, gdyż 
mieszkańcy długo prosili o ten chodnik, to przy drodze krajowej i czas pokazał, że to było 
bardzo dobre rozwiązanie, ponieważ w wielkim stopniu poprawiło bezpieczeństwo 
pieszych. Tam został wykonany odcinek dokładnie 1,5 km, jest on bardzo niebezpieczny. 
Sama tego doświadczyłam, gdy idąc poboczem, gdyby koleżanka nie pchnęła mnie 
właściwie do rowu, to dzisiaj bym już tutaj nie siedziała. Więc kiedyś rozmawialiśmy 
o wykonaniu różnych chodników, które budziły kontrowersje, ale wspólnie 
stwierdziliśmy, że chodnik to podstawa w bezpieczeństwie, w ruchu pieszych. Dlatego 
składam taką interpelację.

• 3) dotyczy udzielenia pomocy mieszkańcom Gminy Sadowię w odzyskaniu dostępu do
sieci internetowej i funkcjonowaniu telefonów stacjonarnych. Proszę Państwa, 
mieszkańcy Gminy Sadowia poinformowali mnie, że wskutek wypowiedzenia umowy 
dzierżawy pomieszczenia około 2x4 m, znajdującego się w Centrum Autyzmu 
w Niemienicach, od kilku tygodni pozbawieni są Internetu oraz nie działają telefony 
stacjonarne. Umowa wypowiedziana przez panią dyrektor została wypowiedziana 
w 2022 roku z firmą Orange. Od tego momentu 15 mieszkańców - tu nie chodzi o liczbę, 
chodzi przede wszystkim o domy tej gminy nie ma nie tylko Internetu, ale nie działają też 
telefony komórkowe i stacjonarne, ponieważ podwykonawcą firmy Orange była firma 
Netia. Od razu, kiedy Orange jeszcze się wstrzymało na początku do 28 lutego, czyli do 
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jutra, to Netia od razu odcięła ludziom telefony stacjonarne. Mieszkańcy nie mogą 
przejść do innej firmy, ponieważ ta już nie jest w stanie ich obsłużyć. Mam odpowiedź 
Orange do mieszkańca. Dostaliśmy od Pani zgłoszenie w sprawie instalacji usługi 
internetowej. Jaka jest nasza decyzja nie uznaliśmy reklamacji, ponieważ likwidowana 
jest infrastruktura Orange. Z czego to wynika - powodem likwidacji infrastruktury 
miedzianej jest wypowiadanie umów dzierżawy pomieszczeń ze strony innych 
podmiotów. W związku z tym nie możemy zrealizować Pani zlecenia na podłączenie 
usługi internetowej po łączach miedzianych. Proszę Państwa, w dobie takich zmian 
technologicznych właściwie wszyscy skazani jesteśmy na Internet. Od dzieci chodzących 
do szkół, bo dzisiejsze metody nauczania opierają się przede wszystkim, zwłaszcza 
z języków obcych, ale nie tylko na pracy z Internetem. Tutaj też ten problem dotyczy 
wielu osób starszych. Osoby starsze korzystają z telefonii stacjonarnej, zwłaszcza że 
w Gminie Sadowię jest bardzo ciężki dostęp. Ja na przykład mam oprócz komórki telefon 
stacjonarny, bo takiego Internetu bym nie miała. Powiem szczerze, że nie wyobrażam 
sobie takiej sytuacji, żebym nie mogła się w ciągu dnia połączyć z mamą, którą się 
opiekuję, ma 80 lat, jestem w pracy, co tam się dzieje. Nie wspomnę o tym, że brak czy 
stacjonarnego, czy dostępu do komórki, bo nie ma tej sieci powoduje nawet w takich 
sytuacjach zagrożenie życia, nawet zawiadomienie pogotowia ratunkowego. Może tu 
wystąpić, w tym wypadku zagrożenie życia. Firma Orange twierdzi, że prowadzone są 
rozmowy, by urządzenia zostały przeniesione na zewnątrz. Jednak na to w wypadku 
Centrum w Niemienicach musi wyrazić zgodę konserwator zabytków, a jak wiemy, już 
kiedyś takiej zgody nie udzielił. Jeśli nie udzieli, to właściwie to nie wiem, co mieszkańcy 
mają zrobić. Oni mi mówią, że właściwie chodzą wszędzie. Z tego co się orientuję, 
władze Gminy Sadowię zajęły stanowisko i po rozmowach doprowadziły do tego, że 
jutro, ale tylko z Orange, bo z Netii ludzie, stacjonarnych ludzie nie maj z Orange i jeszcze 
do tej decyzji konserwatora, to ta sieć będzie chodziła. Wyobrażam sobie, że jak umowa 
została w 2022 r. wypowiedziana, to tutaj nie dokuczamy tej firmie Orange po to, żeby 
mieszkańcy bo oni dalej są w tym budynku, prawda? A co będzie, jeśli tam planowana 
jest sieć, przewody światłowodowe. Ale kiedy to będzie, to tak naprawdę w gminie też 
nie potrafili mi udzielić odpowiedzi. Ja zadaję też pytanie, Pani Przewodnicząca, czy ktoś 
ze Starostwa, czy z naszego Zarządu tym problemem się zajmuje? Bo i tu przykre, ale 
kiedy mieszkańcy powiedzieli mi, że byli w Starostwie Powiatowym, to uzyskali taką 
odpowiedź, że dawniej też nie było telefonów. Nie przemilczę tego - mówiła pani radna 
B. Kasińska.

W tym momencie głos zabrał pan Starosta Tomasz Staniek, który powiedział, że to jest 
nieprawda, nikt nie był w Starostwie.
Pani radna B. Kasińska oznajmiła, iż ona tylko powtarza słowa mieszkańców.

Pan Starosta odpowiedział, że jeśli pani radna tego nie sprawdziła, to nie powinna tych 
słów powtarzać, gdyż wiele z wypowiedzianych kwestii mija się z prawdą.
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Pani Przewodnicząca poprosiła, aby radni wypowiadali się po kolei.
Kontynuując wypowiedź pani radna B. Kasińska powiedziała, że pomyślała, że dawniej to 
i mnie by tutaj nie było i Państwa. Dlatego, Proszę Państwa składam interpelację 
w sprawie właśnie udzielenia pomocy. Bo jest to bardzo duży problem dla mieszkańców, 
którzy czują, że są odsyłani od urzędu do urzędu i nic się w tej sprawie nie dzieje.

• 4) w sprawie udzielenia informacji publicznej. Na ostatniej Komisji Oświaty zapytałam 
pana z gospodarki nieruchomościami, jak wygląda sytuacja dotycząca opłat za czynsz, 
wynajem oraz wysokości powierzchni lokali, które są własnością, są majątkiem powiatu 
lub naszych jednostek. Otrzymałam odpowiedź, że te umowy są kontynuowane i będą 
aneksowane. Ja sobie sprawdziłam, że ta uchwała nasza - może ja się mylę, ale zaraz 
pani mecenas poprawi - w sprawie gospodarki nieruchomościami to była z 25 maja 2022 
r. Dlatego proszę o udzielenie informacji o wysokości czynszu, opłat i powierzchni 
zajmowanych lokali, terenów działek, stanowiących majątek powiatu opatowskiego 
i podległych mu jednostek przez instytucje, organizacje, stowarzyszenia, osoby 
prywatne. Proszę o podanie stanu na dzień 27 luty br. - zakończyła wypowiedź pani 
radna B. Kasińska.

Treści interpelacji złożonych przez panią radną B. Kasińska stanowią kolejno załączniki 
nr 8, 9, 10 i 11 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Maciejowi Wolańskiemu, radnemu, 
Członkowi Zarządu Powiatu, który odnosząc się do słów przedmówczyni powiedział, że 
wiele tych słów, które przedstawiła pani radna w tak pięknej otoczce, mija się z prawdą. 
Dlatego że Internet był i jest. Nie ma czegoś takiego jak zagrożenie życia, zdrowia. 
Oznajmił, iż wie, kto te słowa wypowiada. Przykro mi to stwierdzić, ale muszę to 
powiedzieć wprost - to efekt zaczynającej się już powoli kampanii wyborczej - zakończył 
wypowiedź pan M. Wolański.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który oznajmił, że wyjaśni, jaka jest sytuacja z firmą Orange 
i z dostępem do Internetu. W naszej szkole - w Specjalnym Ośrodku Szkolno - 
Wychowawczym w Niemienicach jest jedno duże pomieszczenie przeznaczone na stację, 
na urządzenia stacji Orange, która ma umowę w tej chwili podpisaną z ok. 60 
abonentami. Od dłuższego czasu pani dyrektor wymienia pisma z firmą Orange, aby 
firma na zewnątrz postawiła specjalną szafę i te urządzenia wyniosła ze szkoły, ponieważ 
to pomieszczenie jest niezbędne do funkcjonowania ośrodka. Ośrodek w Niemienicach 
faktycznie teraz jako Centrum Autyzmu jest bardzo oblegane. Mamy bardzo dużo podań 
i musimy udzielać pomocy dzieciom. To pomieszczenie jest naprawdę niezbędne do 
różnych działań dydaktycznych. Dlatego poprosiliśmy firmę Orange, aby te urządzenia 
zostały umieszczone w szafie na zewnątrz. Firma Orange od dłuższego czasu lekceważyła 
te wnioski.
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Pani mecenas Ewelina Płatek - Kosior w ramach uściślenia dopowiedziała, że 
wystosowane zostało pismo w miesiącu styczniu 2022 r., w którym był dany czas do 
czerwca 2022 r.

Kontynuując pan Starosta powiedział, że faktycznie takie pismo, że wypowiadające 
umowy do mieszkańców ta firma wysłała. Gdy się dowiedziałem o takim piśmie do 
mieszkańców o wypowiedzeniu umów reakcja była natychmiastowa i nie jest prawdą, że 
mieszkańcy do mnie próbują się dostać i są odsyłani. Nikt nie był u mnie, otrzymałem 
jeden e-mail, przyszedł dwa tygodnie temu. Zareagowałem na ten e-mail, dlatego 
w środę robię spotkanie z mieszkańcami, którzy są zainteresowani. Nikt nie został 
pozbawiony i nikt nie zostanie pozbawiony dostępu do telefonów, do Internetu, 
ponieważ daliśmy firmie Orange jeszcze czas na przeniesienie tej szafy krosowej na 
zewnątrz. Uzależnione to jest oczywiście od konserwatora. Ponieważ ostatnio 
konserwator wyraził zgodę na wybudowanie takiej szafy, więc mam nadzieję, że teraz 
też wyrazi zgodę. Szanowni Państwo, postęp technologiczny idzie ciągle do przodu. 
Dzisiaj mamy już w większości światłowody i w ramach ogólnopolskiego tego programu 
dostępu do Internetu są pociągnięte. Oczywiście to jest złożona sprawa, bo w tych 
miejscach, gdzie był dostęp do Internetu właśnie przez Orange, tam akurat linii nie ma. 
Są już wnioski, żeby tam te światłowody były i na pewno zostaną zamontowane. Nikt 
nie zostanie odcięty i każdy będzie miał dostęp do Internetu. Nie dramatyzujmy, że ktoś 
nie zadzwoni po lekarza, karetka nie dojedzie. Dawniej nie było telefonów i karetki 
dojeżdżały - na pewno takiej sytuacji nie będzie. Natomiast jeżeli chodzi jeszcze 
o telefonię komórkową tak z tych kilku miejscowości, faktycznie ma tam zasięgu 
telefonii komórkowej. Będziemy starać się, żeby te zasięgi poprawić, a na pewno nikt 
nie zostanie odcięty pojutrze, pierwszego, od Internetu. Firma Netia faktycznie 
zrezygnowała z udzielania usług. Tam bodajże było 10 abonentów? 15 abonentów? 
Z informacji, które dzisiaj uzyskałem, firma Orange przejmuje tych abonentów i będzie 
udzielała usługi telekomunikacyjne. Reakcja nasza była od razu, gdy dowiedziałem się. Ja 
o tej sprawie się dowiedziałem niedawno i myślę, że sprawa jest rozwiązana, 
a mieszkańców poinformuję. Pani mecenas jeszcze chce zabrać głos, bo zajmowała się tą 
sprawą z punktu widzenia prawnego.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani mecenas Ewelinie Płatek - Kosior, która 
powiedziała, że rzeczywiście ta sprawa była procedowana już ponad rok, odkąd pani 
dyrektor zwróciła się do firmy Orange, aby te szafy zostały wyniesione na zewnątrz, 
umożliwiając zawarcie umowy na zewnątrz. Firma Orange nie poczyniła żadnych kroków 
prawnych w postaci sporządzenia dokumentacji w celu przeniesienia tych szaf. To nie 
jest pierwsza sytuacja, którą powiat opatowski ma z tą firmą. To jest druga sytuacja. Za 
poprzedniego Starosty - myślę, że Pan Radny Włodarczyk będzie pamiętał - była taka 
sama sytuacja w Specjalnym Ośrodku w Dębnie, gdzie skończyło się to procesem 
sądowym. Pomimo upływu okresu wypowiedzenia umów, firma Orange nie 
zdecydowała się opuścić zajmowanego lokalu i dopiero to uczyniła po procesie 
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o eksmisję, który trwał ponad rok wówczas ze względu na terminy sądowe. Popiero po 
tym, jak uzyskaliśmy eksmisję, zdecydowali się opuścić pomieszczenia zajmowane przez 
powiat. Więc to jest standardowe działanie firmy Orange, że początkowo mówi, że 
przeniesie urządzenia, nie robi dokumentacji, nie wykonuje nic, a następnie kieruje do 
mieszkańców, że oni nie będą mieli usługi telekomunikacyjnej z winy powiatu, dlatego że 
powiat chce ich wyrzucić z pomieszczeń. Powiat nie chce ich wyrzucić z pomieszczeń. 
Powiat dał odpowiedni czas firmie Orange, aby te urządzenie przeniosła na zewnątrz, 
umożliwiając lokalizację na tej działce, uzyskując odpowiedź od firmy Orange, że jest to 
dla niej nieopłacalne ze względu na liczbę abonamentów, więc postanowiła nie robić 
w tym zakresie nic. Wyliczamy opłaty za bezumowne korzystanie od miesiąca czerwca 
2022 r., nie wyrzucając tej firmy, nic z nią nie robiąc. Wskazaliśmy w ostatnim piśmie, że 
kierujemy sprawę na drogę postępowania sądowego, bo w ciągu 8 miesięcy firma nie 
zareagowała na żadne z naszych pism, zbywając powiat. To pomieszczenie jest 
niezbędne pani dyrektor żeby stworzyć tam archiwum i jedną z sali na górze udostępnić 
na potrzeby dzieci. Firma Orange do chwili obecnej nie zgłosiła do Wydziału 
Budownictwa żadnego zamiaru budowy i przeniesienia tej lokalizacji. Przede wszystkim 
musiałaby sporządzić dokumentację, która trafiłaby do naszego ośrodka w celu 
konsultacji, a nic do nas nie trafiło. Więc prawdopodobnie będzie tak samo jak 
z lokalizacją w Dębnie, że firma będzie czekać do końca, brak reakcji powiatu spowoduje, 
że będziemy musieli iść do sądu - zakończyła wypowiedź pani mecenas E. Płatek - 
Kosior.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Wacławowi Rodkowi który 
powiedział, że przed poprzednią sesją, na komisjach, mówił o tym i myślał, że będzie 
załatwione, ale nie jest chyba załatwione. Otóż, jak wszyscy wiemy, w jednostkach 
organizacyjnych powiatu są organizowane takie spotkania okolicznościowe, na których 
z reguły zapraszani zwyczajowo są radni. Takie spotkanie było też w styczniu br. 
w Sulejowie, w naszym Ośrodku Szkolno-Opiekuńczym. Na to spotkanie z Opatowa 
kierowca służbowym samochodem przywiózł troje radnych. Przewodniczącą Rady, 
członka Zarządu Pana Radnego Gajka i członka Zarządu Kazimierza Żółtka. Uważam, że 
jest to postępowanie naganne i nadużywanie swojej pozycji dla celów prywatnych. Jeżeli 
radny chce uczestniczyć w takim spotkaniu, polansować się, cyknąć sobie fotkę, wrzucić 
na „fejsa", to powinien mieć trochę honoru i jechać tam za swoje środki, za swoje 
pieniądze. Ostatecznie uważam, że powiat bardzo godziwie wynagradza, czy płaci swoim 
radnym. Przewodnicząca to jest 2800 czy 2900 zł, członek Zarządu - 3000 zł. Za takie 
pieniądze ogromna część mieszkańców powiatu codziennie chodzi do pracy i płacą 
z tego podatki i różne świadczenia. Dla nas są to po prostu czyste pieniądze bez 
obciążeń. Bo wybrańcy ludu po prostu nie płacą podatków, takie jest prawo. Uważam, że 
taka sytuacja więcej nie powinna się powtórzyć, a wymienieni radni powinni po prostu 
ze swoich środków za ten kurs zapłacić. „Władza psuje ludzi" - stare powiedzenie. 
Dlatego uważam, że dla Waszego dobra powinno się zwracać Wam uwagę, bo to jest 
drobna sprawa zwracać uwagę na takie niestosowności, żebyście w ważniejszych 
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sprawach, zadufani w sobie, o swojej wielkości, swojej nieomylności, nie popełniali 
większych bzdur. W ogóle to tak nie macie takich wewnętrznych hamulców, jakiegoś 
instynktu, który by Wam podpowiadał, że nie powinno się tak postępować? Przecież to 
jest hipokryzja w czystej postaci. Innym ogranicza się wszystko, co można. Ludzie pracują 
na stażach, w ciągłym zastraszeniu, a tu takie rozpasanie. Po prostu zapłaćcie za ten 
kurs, nie będziemy do sprawy wracać. Jeszcze na komisji rolnictwa miałem poruszyć 
sprawę, ale to może rzeczywiście tu nie chodzi o to, żeby występować przed 
telewizorem, poruszyć sprawę między innymi firmy, która na jedną z ferm w powiecie 
opatowskim w sprawach zawodowych jeżdżę tam po prostu. Na komisji rolnictwa nie 
było na to czasu. Na tej fermie rok, czy dwa temu zostały złożone materiały budowlane. 
Okazało się, że zamierzali wybudować ubojnię drobiu. Nie będę mówił, która firma, bo 
nie mam od nich żadnego pozwolenia. Nie otrzymali pozwolenia na budowę. Może tam 
jakieś były przeszkody, ale władza jest po to, żeby przeszkody usuwać. Jedno co wiem, ta 
ubojnia miała być na potrzeby własne. To by się wpisywało w taką strategie skrócenia 
łańcucha od pola do stołu, przy tym ekologia itd. Ferma umiejscowiona w szczerym polu 
ani w mieście, ani na wsi, żadnych ujęć wody. W tym miejscu produkcja, przemysłowa 
produkcja zwierząt prowadzona jest przynajmniej od 50 lat. To nie jest wina akurat tych 
władz, nie? Przynajmniej od 50 lat jest prowadzona, ale nie dostali pozwolenia. Mówię 
to tylko dlatego, że uważam, że bardzo dobrze, że powiat widzi potrzebę wspierania 
rolnictwa, że tworzone jest Centrum Przedsiębiorczości Rolnej. Jestem za, ale nie 
bądźmy konkurencją dla tych ludzi, którzy chcą podejmować ryzyko prowadzenia 
własnej działalności. Angażują swój czas, swoje umiejętności, ryzykują swoje pieniądze. 
Zadowólmy się - nie bądźmy dla nich konkurencją, bo to jest nierówna konkurencja, 
gdzie po prostu arbitralnymi decyzjami władzy się ogranicza ich swobodę gospodarczą. 
Zadowólmy się tym, że oni odniosą (oby odnieśli sukces) będą tworzyć miejsca pracy, 
będą zatrudniać ludzi. Na pewno nie z Warszawy, tylko miejscowych. Jak będą płacić 
podatki, ludzie będą zarabiać, zwiększy się też siła nabywcza terenu, a przez to 
atrakcyjność też inwestycyjna dla innych. Jeżeli są jakieś przeszkody, po to są władze, że 
powinni te problemy rozwiązywać. Przyślę tych ludzi w takim razie, nie wiem, jak dzisiaj 
jest z tym całym RODO i czy można mówić. Nie dostałem od nich pozwolenia, ale 
problem jest i powinno się o tym rozmawiać, głównie na komisjach tak uważam - 
zakończył wypowiedź pan radny Wacław Rodek.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła ad vocem głosu panu Staroście Opatowskiemu 
Tomaszowi Stańkowi, który powiedział, że Sulejowie była uroczystość szkolna, na którą 
był zaproszony, ale nie mógł sam osobiście uczestniczyć i oddelegował członka Zarządu, 
Kazimierza Żółtka, żeby w jego imieniu wystąpił jako członek Zarządu odpowiedzialny za 
oświatę. Ponieważ w tym dniu też były tutaj zajęcia służbowe innych radnych, Bożeny 
Kornackiej i Andrzej Gajka, tym samochodem również udali się, ale podkreślam 
Kazimierz Żółtek reprezentował Starostwo. Jeżeli chodzi o firmę, która stara się 
o pozwolenie na wybudowanie ubojni - pierwsze słyszę. Zaraz sprawdzimy, co to była za 
firma i z jakich przyczyn nie dostali pozwolenia na budowę. Szanowni Państwo, często 
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i mój poprzednik może też pewnie potwierdzić - jest taka sytuacja, że ktoś jest 
winowajcą, ale potem najlepiej powiedzieć, że to Starosta celowo zablokował coś, nie 
dał komuś czegoś, czy urząd nie dał bezpośrednio. Natomiast prawda może leżeć 
zupełnie gdzie indziej. Przyjrzymy się tej sprawie i ponieważ to padło na sesji myślę, że 
to poza sesją można było tą sprawę rozstrzygnąć - to ja będę chciał też na sesji 
powiedzieć publicznie, dlaczego. Jeżeli ten człowiek czuje się pokrzywdzony przez urząd, 
to ja publicznie będę chciał powiedzieć, jaka była prawda, dlaczego nie dostał. Na pewno 
my, jako inicjatorzy Świętokrzyskiego Centrum we Włostowie, chcemy wspierać 
przedsiębiorców, nie konkurować i nikt dla nas nie jest konkurencją. Dowodem tego jest 
manufaktura, która powstaje z inicjatywy rolników, nieformalnej grupy rolników 
z powiatu opatowskiego również i wspieramy się, pomagamy i myślę, że o to w tym 
wszystkim chodzi. Na pewno tą sprawę spróbuję wyjaśnić, odnośnie tej firmy, dlaczego 
nie dostała pozwolenia na budowę - zakończył wypowiedź pan Starosta T. Staniek.

Pani Przewodnicząca odnosząc się do słów wypowiedzianych wcześniej przez pana 
radnego W. Rodka powiedziała, że nie spodziewała się takiej reakcji. Wybrańcem 
narodu, Panie Radny Wacławie Rodek.

Pan radny W. Rodek wtrącił „ i nie płacę podatków tej kwoty, z tej diety, którą 
otrzymuję".

Kontynuując pani Przewodnicząca powiedziała: „ więc niczym się nie różnimy - pod tym 
względem. Natomiast różnimy się pod innym względem. Panu szkoda czasu i Pan uważa 
to za nieopłacalne pokazywać się gdziekolwiek, również na uroczystościach 
organizowanych przez wychowanków naszych jednostek". Pani Przewodnicząca 
poinformowała, że do Sulejowa pojechała po to, żeby reprezentować całą Radę.

Pan radny W. Rodek dodał, iż nie był zaproszony.

Kontynuując wypowiedź pani Przewodnicząca powiedziała, że nigdy się nie zdarza tak, 
że jadę tam prywatnie, chociaż robię to z przyjemnością, jadąc do którejkolwiek 
z jednostek. Bo te dzieci tego oczekują i uczą się godzinami, dniami, tygodniami 
przedstawień właśnie dla nas, żeby uświetnić przestawienia swoją obecnością. My 
powinniśmy chylić czoła i po prostu tam być. Ja reprezentuję tam ciągle Wysoką Radę, 
ciągle składając życzenia i wyrażając swoje uznanie dla tych ludzi. Wyrażam je 
w Państwa imieniu i myślę, że robię to w sposób godny i tak jak powinno być. Od 4 lat po 
raz pierwszy zdarzyło mi się, właśnie na zaproszenie członka Zarządu, skorzystać 
z samochodu służbowego, żeby w sposób, zwyczajnie nie gonić trzech samochodów, 
jeden za drugim, w to samo miejsce. Ta hipokryzja jest sięgająca szczytu, ale 
pozostawiam to ocenie każdego z Państwa - mówiła pani Przewodnicząca Bożena 
Kornacka.
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Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście, który powiedział, że odnośnie 
sprawy ubojni czy tuczami. Jest w ubiegłym roku wydana pozytywna decyzja.

Pan radny W. Rodek stwierdził, że chyba nie o to chodzi.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Andrzejowi Gajkowi, radnemu, Członkowi 
Zarządu Powiatu, który powiedział, że chciał przygotować sobie odpowiednią 
odpowiedź, ale nie znalazł odpowiednich słów, by wyrazić perfidię odnośnie wystąpienia 
radnego W. Rodka. Ja tam pojechałem, jak pozostali radni, służbowo - wziąłem delegację 
i tyle w tym momencie mogę powiedzieć. Resztę w tym temacie powiedział Pan 
Starosta, Pani Przewodnicząca - mówił pan A. Gajek.

Pani Przewodnicząca udzieliła ad vocem głosu panu radnemu W. Rodkowi, który 
odpowiedział, że nie byłem na tym spotkaniu i o nim nie wiedział. Niestosowność 
takiego zachowania - uczestnicy mi o tym powiedzieli. Przecież nawet tam nie byłem 
i nie widziałem, ale jest takie zasada - każdy się zachowuje jak potrafi. Gdybyście nawet 
byli tam i zajechali na tą drogę, o którą mówiłem na komisji rolnictwa, spojrzeli, byłoby 
uzasadnienie jakieś. Jeżeli ktoś jest mało rzetelny, przyzwoity w małych sprawach, czy 
może być w dużych, wielkich taki rzetelny, odpowiedzialny i przyzwoity? To są drobne 
sprawy, nieistotne. Nie powinniśmy nawet o tym mówić. To jest taka rzecz, że po to 
dostajesz pan 3000 zł, panie tam na spotkanie, na jasełka, coś pan na kontroli był, 
umowę podpisać, na jasełka pan pojechałeś się pokazać - mówił dalej pan radny 
W. Rodek.

Pani Przewodnicząca stwierdziła, że radny W. Rodek wyczerpał już temat, a następnie 
udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi.

Głos zabrał pan radny B. Włodarczyk, który powiedział, że po pierwsze chce 
podziękować pani radnej Barbarze Kasińskiej, bo nawet nie potrafił pomyśleć o tym, 
żeby rzeczywiście przygotować takie stanowisko. Dzisiaj na posiedzeniu Rady Gminy 
w Wojciechowicach była o tym dyskusja. Byli na tym zaproszeni przedstawiciele Izby 
Rolniczej z Województwa Świętokrzyskiego, stąd wydaje mi się, że dobrze by było zrobić 
Komisję rolnictwa - mówię do Pani Przewodniczącej - na którą moglibyśmy zaprosić 
może kierownictwo, może całą Izbę Rolniczą, może kierownictwo Izby Rolniczej, żeby po 
prostu w tym temacie porozmawiać, gdyż temat jest nawet szerszy niż zboże. Natomiast 
co do telefonii komórkowej, to Pani mecenas ma całkowitą rację, że mieliśmy taką 
sytuację na Dębnie. Z tego co pamiętam dokładnie pomimo wypowiedzenia nie chcieli 
opuścić pomieszczenia. Pani Mecenas też pamięta, jak to było. Poszliśmy do sądu i to 
egzekwowaliśmy, tak jak w Opatowie egzekwowaliśmy z PTTK-iem przez 4 lata, żeby 
nam odpuścili piwnicę. Co do tego spotkania, o którym mówił Pan Wacław Rodek, to ja 
rozumiem, że kiedyś była taka sytuacja, gdzieśmy mówili, że kogoś tam się prosi, kogo 
nie, ale ja też nie byłem godny, Panie Wacławie, dostąpić zaszczytu, żeby być 
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zaproszonym na to spotkanie, o którym Pan mówi, bo bym pojechał tam gdzie mnie 
proszą. Zazwyczaj staram się jechać, choć prawda jest taka, że czasami mi się nie uda 
dojechać i nie mam pretensji, ale akurat na tym spotkaniu, o którym Pan mówi, nie 
miałem zaszczytu być po prostu zaproszony. Szanowny Panie Starosto, wysłuchaliśmy 
Pana wyjaśnień o pracy Zarządu, wszystkiego. Natomiast w miniony piątek, tak ja jak 
i wszyscy Państwo, otrzymaliśmy najpierw od mieszkańca powiatu, a później od Państwa 
korespondencję, którą najprawdopodobniej skierował do naszego starostwa 
i pracownicy to rozesłali. Mówię pełne nazwisko, bo nie wiem co mnie będzie RODO, czy 
nie będzie, to się nie przejmuję. Jak ktoś pisze i się podpisuje, to tak mam zamiar mówić. 
Otrzymaliśmy pismo z Urzędu Wojewódzkiego. Byłem przekonany, że Szanowny Pan 
Starosta odniesie się do niego i spróbujemy do tego tematu podejść. W piśmie, które 
otrzymaliśmy wszyscy, czytamy tak. Pełniący obowiązki dyrektora Centrum Obsługi 
Placówek ustosunkował się również do kwestii związanych, przedstawiając dokumenty, 
z których wynika, że art. 100 ust. 4 ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej został 
zrealizowany w większości wychowanków przebywających w placówkach opiekuńczo- 
wychowawczych. Jak większości wychowanków, to nie wiem, czy 49%, 51% czy 30%. Po 
drugie w dalszej części czytam. Należy nadmienić, że Wojewoda w ramach 
sprawowanego nadzoru, zgodnie z art. 186 ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy 
zastępczej, przeprowadził kontrolę problemowe w/w placówek, w trakcie których 
sprawdzał realizację art. 100 ust. 4a w/w ustawy. W ostatnim wystąpieniu pokontrolnym 
wynika, że w przypadku placówek opiekuńczo-wychowawczych typu socjalizacyjnego 
w Opatowie oraz placówki typu specjalistyczno-terapeutycznego w Opatowie wydane 
zostały zalecenia związane z nierealizowaniem art. 100 ust. 4a o wspieraniu pieczy 
zastępczej i tak dalej. Szanowni Państwo, ja i Państwo kilkakrotnie przesuwaliśmy, 
przegłosowaliśmy, że nie uwzględniliśmy po prostu pism, które do nas wpływały. 
Chciałbym jednocześnie, że nawet jeśli ktoś robi błąd, bo każdemu się coś zdarza, to 
chciałbym, żebyśmy tą informację mieli tutaj. Bo jeśli wychodzi na to dzisiaj, że jedynym 
tym, który wie, co się dzieje w powiecie, jedynym zbawczą tego powiatu i tak dalej, jak 
to zaczyna się już mówić, to jest Pan Krzysztof Soczewiński, a ja jako Bogdan Włodarczyk 
i wszyscy tutaj niewiele w tym temacie robimy. Dlatego bardzo bym prosił, żebyśmy po 
prostu otrzymali tą informację. Bo ja nie wiem, bardzo możliwe, że był jakiś problem 
albo go nie było. Może jest minimalistyczny problem? Przecież ja nie mówię, że to jest 
większy problem. Wychodzę z założenia, ja czytam dokument, który dostaliśmy ze 
starostwa, podpisany, gdyby byliście uprzejmi powiedzieć, żeby nie było - przepraszam 
bardzo - z upoważnienia Wojewody Świętokrzyskiego, dyrektor Wydziału Polityki 
Społecznej i Zdrowia, pan Pasek. To jest ten temat, że chciałbym wiedzieć. Chciałbym 
prosić o to, żeby można było otrzymać te protokoły z tych dwóch placówek, o którym 
mówi się w tym piśmie. Jednocześnie chciałbym się zapytać, czy tylko te placówki były 
kontrolowane, czy było także kontrolowane Centrum Obsługi Placówek, z których to 
wychodziło. Bardzo bym prosił, gdyby taką informację można było dostać. Chciałbym 
jednocześnie, żebyśmy uniknęli takiego tematu, bo mamy taką niebezpieczną sytuację - 
ja mówię o sobie, że nagle wychodzi, że ja siedzę w tych Orłowinach i Bidzinach, i nic nie 
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wiem, a istnieje jeden sprawiedliwy, który najpierw pisał na mnie donosy, a z kim pisał, 
to się każdy uderzy w piersi, żeby wiedział. Teraz po prostu próbujemy to jechać po 
prostu odwrotnie. Więc uważam, że takie sprawy, jeśli przychodzi takie pismo, żebyśmy 
nie odkładali. Przyszło pierwsze pismo przed poprzednią sesją, jest komisja, 
sprawdzamy. Rozstrzygamy na komisji, wiemy wszyscy w temacie. Nie chodzi, bo jak nie 
rozpatrujemy dalej, pozwolimy na to, że to gdzieś chodzi w terenie. Mam jeszcze drugie 
pytanie w temacie Pana Starosty albo ktoś z członków Zarządu, kto za to odpowiada. Na 
ostatnim posiedzeniu Rady między innymi Pani Radna Aneta Bławat pytała na temat 
funkcjonowania podziemi w temacie opinii, która mówi o ich zalewaniu. Otrzymaliśmy 
od Pana Dyrektora informację o tym, że to zawsze tak było i tak szło. Ponieważ nie 
wiedziałem, więc postanowiłem zasięgnąć opinii u tych pracowników, którzy pracowali 
tam wcześniej. Bo pamiętamy, że najpierw było PTTK, później 4 lata próby przejęcia 
i teraz samorząd prowadzi. Odpowiedź była, że takiego problemu jak teraz nigdy nie 
było. Pan Dyrektor również zapewniał, że prowadzi rozmowy z AGH, jeśli dobrze 
rozumiem, gdzie by przyjechali, określiliby przyczyny jak rozwiązać problem? Brakło mi 
po prostu tej informacji. Bardzo bym prosił żebym ją mógł uzyskać, bo to jest jednak 
ważne. Bo po 4-letnim boju, te podziemia, zostały odzyskane. Dzisiaj wiecie Państwo, że 
cieszą się dobrą opinią, więc ważne, żebyśmy wiedzieli, w którym kierunku idziemy. 
Mam pytania już nie do Pana Starosty, ale personalnie do członka Zarządu, mojego 
byłego kolegi partyjnego, dzisiaj kolegi radnego Kazimierza Żółtka. Ja na ostatniej Radzie, 
Panie Kazimierzu, mówiłem tylko i wyłącznie, porównywałem cyfry w stosunku do 
powiatów, gmin, innych spraw. Nie komentowałem niczego w ogóle. Pan, zabierając głos 
po raz któryś, dlatego się odnoszę, nie odnosił się merytorycznie do spraw poruszanych 
przeze mnie, tylko próbował Pan opowiadać jakieś różne dziwne rzeczy. W związku 
z powyższym zadałem pytanie, na które nie miałem odpowiedzi, więc dziś pytam Pana 
publicznie, prosząc o odpowiedź. Opowiadał Pan o Covid-19. Mam pytanie, co z tym 
Covid-19 się wiązało? Ten Covid-19 to był nad nami tylko, nad naszymi instytucjami? Czy 
nad instytucjami gminnymi? Czy innymi po prostu w tym temacie? Proszę Pana, ten 
Covid-19 nie umożliwiał nam nieporównania cyfr. Chciałbym zapytać o ważniejszą rzecz. 
Nie pytając o nikogo, zaczął się Pan chwalić, jaką to pomoc Pan dostał od rządu. Bo rząd 
w Covid-19 dał Panu pomoc. Pytałem poprzednim razem i zapytam dzisiaj. No bo skoro 
otrzymał Pan środki publiczne, także moje środki, bo ja mówiłem, że firma, w której 
pracuję, nie otrzymała pomocy, nie mówiąc już dlaczego, żeby Państwu nie zabierać 
czasu. Więc bardzo bym prosił o odpowiedź, jak to się ten biznes Panu kręci, bo dostał 
Pan środki publiczne, a więc ile miał Pan - gdyby Pan był uprzejmy, ja tu sprawdzałem 
gdzieś w tych Pana zeznaniach przed Covid-19 obrotów i dochodów. Jak to jest w 2021? 
Oczywiście nie wiem, jak jest w 2022, ale liczę, że Pan powie publicznie, jak ten biznes 
się Panu kręci. Bo, wie Pan, jak już chcemy odnosić się do kogoś i próbować kogoś gdzieś 
tam ugryźć, zapytać i tak dalej - w stosunku do mnie, to ja bym chciał zapytać, bo po raz 
któryś z kolei odnoszę takie wrażenie - może się mylę - ale odnoszę wrażenie, że nie 
dyskutujemy. Chciałbym się dowiedzieć, jak to z tymi prywatnymi po prostu środkami 
jest. Bo dla mnie jest logiczne, że jeśli ktoś chce zarządzać środkami moimi, publicznymi, 
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naszymi wszystkimi, a sam mówi, że prowadzi działalność gospodarczą - gdyby Pan się 
nie chwalił, ja bym się nie odzywał - i na którą dostajesz Pan publiczną pomoc, to 
chciałbym zapytać, jak ten biznes Panu kwitnie. Bo ważne jest - jeśli ja umiem zarządzać 
swoimi prywatnymi środkami, to potrafię zarządzać także środkami publicznymi. No, ja 
przynajmniej swoich osobistych pieniędzy - i podejrzewam, że większość Państwa - nie 
powierzyłbym komuś, jakby mu nie szło bardzo zarządzanie. Mam jeszcze jedno pytanie, 
było na ostatniej sesji, ale było także w miesiącu sierpniu, o czym mówiłem wcześniej, 
Pan też odpowiedział, że odpowie na to. Nie pytałem, ale jak Pan mnie zapytał, muszę 
zapytać. Postawił Pan wniosek, że nikt się ze Szkoły im. Marii Curie-Skłodowskiej nie 
nadaje na dyrektora, gdyż nie spełni oczekiwań Zarządu. Jak pytałem wówczas Pana, to 
Pan odpowiedział w taki sposób, że na koniec nie bardzo pamiętałem, o co pytałem. 
Powiedział Pan również bardzo ważną rzecz, że odniesie się Pan do tego wówczas, kiedy 
komisja skończy pracę, opublikuje protokół i tak jest. Sprawdzałem dokładnie przed tą 
sesją tą Pana wypowiedzieć. Wie Pan, dzięki Bogu i okoliczności komisja zakończyła 
pracę w październiku, minęło 4 miesiące. Dyskusja była o tym Covid-19, o tym ile Pan 
dostał dotacji. No, nawet mówił Pan, jak to się nie zmieniła stawka za przejechane 
kilometry. Mam nadzieję, że już Pan dzisiaj wie, czy się ta stawka zmieniła, czy nie, ile 
było w 2018 r., ile jest obecnie, o ile to procent poszło w górę. O tym wszystkim Pan 
mówiłeś, a zapomniałeś Pan po prostu zapytać i odpowiedzieć po prostu w tym temacie. 
Więc bardzo bym prosił - nie pytam o inne Pana, broń Boże, wypowiedzi, żebyśmy za 
daleko nie poszli - tylko bym bardzo prosił o precyzyjną odpowiedź. Mam prośbę, żebym 
otrzymał odpowiedź - ja zadałem Panu, bo już widzę, że Pan Tomasz Staniek zgłasza się 
jako ten, który by odpowiadał za Pana Żółtka. Gdyby Pan był uprzejmy odpowiedzieć na 
te pytania i odpowiem Panu, że jeśli rzeczywiście będą takie wycieczki, będę odtwarzał 
Pana wypowiedzi na każdej sesji. Może mi Pan wierzyć, że będę miał o co pytać - 
zakończył wypowiedź pan radny Bogusław Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że chciałaby prosić, żeby interpelacje skupiały się 
bardziej na sprawach ważnych dla powiatu, a mniej dotyczyły osobistych spraw 
poszczególnych radnych, gdyż nie sądzi, żeby słuchający sesji byli zainteresowani, jaki 
biznes Pan Bogusław Włodarczyk prowadzi bądź Pan Kazimierz Żółtek. Przyjdzie czas na 
odpowiedź w punkcie 7. Kontynuując obrady pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu 
radnemu, członkowi Zarządu Powiatu Kazimierzowi Żółtkowi.

Głos zabrał pan Kazimierz Żółtek, który powiedział sprawa formalna dotyczy 
przeniesienia punktu, który już po raz drugi rozbudowywany jest do niebotycznych 
granic. Punktu, w którym teraz się znajdujemy, aby ten punkt porządku obrad znalazł się 
po najważniejszej części sesji, czyli po procedowaniu projektów uchwał, jakie 
podejmujemy. A więc żeby ten punkt przeniesiony był w porządku obrad na końcową 
część sesji. Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca, jeszcze jeden wniosek formalny. To 
co się dzieje na dzisiejszej sesji i to, co miało miejsce na ostatniej sesji, po prostu - ja 
odbieram jako taki atak na moją osobę. Kończąc tę krótką wypowiedź - na wszystkie 
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pytania, jakie zadał Pan Radny Bogusław Włodarczyk, po przemyśleniu odpowiem 
w stosownym czasie. Uważam, że rozmawianie o prywatnym biznesie podczas sesji to 
nie jest odpowiednie miejsce - mówił pan Kazimierz Żółtek.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że w związku z tym, że padł wniosek formalny, więc 
powinniśmy się do niego odnieść. Ja także uważam, że punkt interpelacje powinien być 
w innym punkcie sesji umocowany, z uwagi choćby na to, że trzymamy Państwa 
Kierowników i rzeczywiście zabieramy czas, podczas gdy mogliby zajmować się swoimi, 
być może bardziej niecierpiącymi zwłoki w danym momencie sprawami. Jeśli zgłoszony 
jest formalny wniosek Pana Kazimierza - powinnam poddać pod głosowanie?

Pani mecenas odpowiedziała, że nie.

Pan radny B. Włodarczyk dodał, że w Statucie jest zapisane, jak mają radni procedować.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że wskazany temat rzeczywiście przemyśli 
i spróbuje rozwiązać ku zadowoleniu wszystkich. Następnie udzieliła głosu panu 
Staroście Tomaszowi Stańkowi.

Pan Starosta poinformował, że to w ubiegłej kadencji właśnie było zmienione, ponieważ 
było tak, że były zapytania i potem były od razu odpowiedzi. Zostało to zmienione, żeby 
dyskusja pewnie nie była dłuższa, to odpowiedzi na sam koniec. Chociaż temat się 
rozmywa. Ja odpowiadam krótko zawsze. Odnośnie pierwszego zapytania w temacie 
placówek proceduje to komisja i rozstrzygnięcie nastąpi zgodnie z terminami. Te pytania, 
które dzisiaj padły - Panu radnemu odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. Odnośnie 
Podziemi Opatowskich - woda w podziemiach występowała zawsze, ale to była wilgoć. 
Natomiast teraz mamy faktycznie dużo tej wody. Proszę Państwa, zwróciliśmy się też na 
piśmie, dyrektor Centrum Kultury odpowiedział nam o poczynionych działaniach, ale te 
działania były już wdrażane od ubiegłego roku. Kontynuując pan Starosta odczytał treść 
pisma otrzymanego jako odpowiedź dyrektora Powiatowego Centrum Kultury 
w Opatowie. „Uprzejmie informuję, że w związku z pojawieniem się wody w podziemnej 
trasie turystycznej w Opatowie, podjęto następujące działania. W dniu 16 listopada 2022 
roku zwróciłem się do kierownika Zakładu Geoinżynierii i Inżynierii Środowiska Instytut 
Gospodarki Surowcami Mineralnymi i Energią Polskiej Akademii Nauk, prof. dr hab. inż. 
Zenona Pileckiego, z prośbą o zaproponowanie wykonania badań w zakresie zagrożenia 
wodą pojawiającą się w podziemnej trasie turystycznej w Opatowie. W odpowiedzi 
udzielonej 17 listopada 2022 r. pan profesor zaproponował, aby w pierwszym etapie 
zająć się inwentaryzacją geodezyjną, rozpoznaniem geologiczno-inżynierskich i oceną 
zagrożenia. Koszt projektu tego zakresu prac został oszacowany na ok. 280.000,00 zł, do 
tego 20% kosztów pośrednich. Przekazałem na bieżąco informacje o stanie rozmów Pana 
Starosty. W dniu 27 stycznia br. temat ten był omawiany na sesji Rady Powiatu 
Opatowskiego. Z zaistniałą sytuacją na bieżąco zapoznali się na miejscu członkowie 
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Zarządu Powiatu oraz radni". Pan Starosta dodał, że osobiście, gdy był w Pałacu 
Prezydenckim na odebraniu tytułu dla kolegiaty - Pomnika Historii, rozmawiał z prof. 
Glińskim, Wicepremierem i Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego. W obecności 
Pana Premiera została przeprowadzona rozmowa z dyrektorem Narodowego Instytutu 
Konserwacji Zabytków. W zeszłym tygodniu do pana dyrektora została przekazana pełna 
dokumentacja odnośnie podziemnej trasy turystycznej, właśnie w tym celu, aby znaleźć 
środki na zabezpieczenie tej trasy, wykonanie badań i zabezpieczenie trasy. Nawiązałem 
kontakt z dr inż. Rafałem Gawałkiewiczem z Akademii Górniczo-Hutniczej w Krakowie, 
który zobowiązał się wykonać prace badawcze. Termin rozpoczęcia prac ustalono na 27 
lutego 2023 roku. Prowadzone były rozmowy z parlamentarzystami na temat 
nadmiernego napływu wody i sposób pozyskania środków na rozwiązanie problemów. 
Między innymi spotkałem się i rozmawiałem również z Panem Ministrem Piotrem 
Wawrzykiem. Aktualnie najwyższy stan wody znajduje się na poziomie około 12 m 
w pomieszczeniu krzyżujących się tras, przed komorą górniczą. Woda jest codziennie 
wypompowywana na zewnątrz za pomocą specjalnych pomp i węży. Jest to około 1,5 m3 
wody dziennie. Zwiedzanie turystycznej trasy jest skrócone o komory, w których 
najszybciej gromadzi się woda. W pomieszczeniu skrzyżowania się tras położono kładkę 
drewnianą. Przed wpuszczeniem turystów na trasę istnieje konieczność wypompowania 
wody. Czynność ta trwa ok. 2 godziny, dlatego trasa jest otwarta do zwiedzania od 
11:00. Przewidujemy, że od kwietnia ilość osób odwiedzających znacznie się zwiększy. 
Istnieją obawy, czy można będzie wpuszczać duże grupy 40-osobowe. Obecny stan 
będzie miał negatywny wpływ na ilość zwiedzających Podziemia Opatowskiej. Szanowni 
Państwo, w zeszłym roku jeszcze została wykonana taka wstępna ekspertyza, która 
wykazała - w zasadzie to był też georadar - który wykazał potrzebę dalszych badań. 
Rozmawiałem w zeszłym tygodniu też z panem Klimasem, który jest górnikiem 
i wykonywał w całych latach 80. - tą trasę, zna podłoże geologiczne. Według górnika, 
który to wykonywał, twierdzi, że poziom wód gruntowych w tym terenie podwyższył się. 
Świadczy o tym też pojawiająca się woda w sąsiednich kamienicach osób prywatnych. 
Podwyższył się dlatego, że kiedyś ludzie ze studni czerpali wodę i obniżali ten poziom 
wody. Dzisiaj studnie są nieczynne, ponieważ wszędzie są wodociągi. Mamy 2 studnie. 
Jedna studnia głęboka jest w sądzie, tuż obok podziemnej trasy, a druga taka duża 
studnia, która była dla Opatowa, jest na osiedlu naprzeciwko, po drugiej stronie ulicy. Ta 
studia jest zabezpieczona. To jest bodajże średnicy ok 4 m, taka ogromna studnia. Pan 
Klimas twierdzi, że powinniśmy tę studnię wyczyścić, wodę wypompowywać i wtedy 
poziom wody się obniży - to jest opinia praktyka. Byłem na urlopie w zeszłym tygodniu, 
ale zaproszę pana Klimasa na spotkanie i będę również chciał się spotkać z panem 
profesorem, żeby też wziął pod uwagę opinię praktyka, który te podziemia zna. Pan 
Klimas twierdzi, że najpierw jest jedna warstwa lessowa, potem między warstwą 
lessową, na około właśnie - koło 12 m jest przestrzeń, pustka, potem dopiero jest lita 
skała. Faktycznie, jeżeli przez warstwę lessową przejdzie woda, ona się potem w tej 
przestrzeni gromadzi. Skała już nie przepuszcza i dlatego dochodzi do podmakania. Czy 
samo wypompowanie wody da coś z tych studni, czy na przykład musimy zrobić sączki 

Protokół Nr LXXV.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 lutego 2023 r. Str.18



OR-II.0002.75.2023

i studnie w odległości np. 10 m, żeby tą wodę z żył wodnych odprowadzić. Zajmujemy się 
tym tematem i będziemy informować na bieżąco - zakończył wypowiedź pan Starosta 
Tomasz Staniek.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi 
Włodarczykowi, który powiedział, że cieszy się, że dzisiaj pani Przewodnicząca zwróciła 
uwagę, żeby nie interesować się tym, kto jaki biznes prowadzi i byłby bardzo 
zadowolony, gdyby na poprzedniej sesji zwróciła uwagę radnemu K. Żółtkowi, jak zaczął 
o tym opowiadać, wówczas w dniu dzisiejszym by się nie odezwał.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że postara się tego pilnować, żeby radni zajmowali 
się tylko sprawami powiatu, natomiast osobiste sprawy nie interesują prawdopodobnie 
ani mieszkańców, ani innych radnych.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Wiesławie Słowik, która powiedziała, że 
ma pytanie do Pana Starosty, czy wiadomo jest już cokolwiek na temat drogi 
w Boduszowie? Czy może Pan dzisiaj, chociaż w 90%, udzielić odpowiedzi, jakie na 
terenie Gminy Iwaniska będą wykonywane drogi, chodniki, przejścia dla pieszych? Jeśli 
nie, to w terminie późniejszym. Panie Starosto, moja prośba również w interpretacjach 
dot. także pętli w Przepiórowie ze względu tego, że coraz więcej będzie przyjeżdżać osób 
do pensjonariuszy, gdyż jest niedaleko miejsca, jakim jest Dom Pomocy Społecznej. 
Myślę, że te wszystkie interpelacje w zakresie budowy dróg, w zakresie przejść dla 
pieszych, w zakresie chodników na pewno dla naszej Gminy również będą uwzględnione. 
Bo w tej chwili uzyskałam odpowiedź, jak Pan prezentował drogi, że znajdujemy się 
z Wolą Jastrzębską na liście dodatkowej. Tam było między innymi przejście dla pieszych, 
chodnik i ta droga. Czy jeszcze oprócz tej drogi, o którą Pan, którą wymienił, a które 
między innym ja pytam, czy jest Panu cokolwiek wiadomo, czy nadal jeszcze nie ma 
ostatecznej decyzji i poczekamy na decyzję ostateczną, jeżeli przyjdą środki zewnętrzne? 
- zakończyła wypowiedź pani radna W. Słowik.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi, który zwracając 
się do Pana Starosty powiedział, iż ma pretensje do Pana Starosty, że nie zwrócił uwagi, 
na to, że też był na tym spotkaniu jasełkowym w Sulejowie. Widzi Pan, nie informował 
pan nikogo, a ja byłem prywatnym autem. Nie chodzi o auto, tylko chodzi mi o to, że Pan 
nie zwrócił uwagi, że ja też tam byłem. Pani Przewodnicząca odnośnie jeszcze, że radny 
Kazimierz Żółtek i radny Bogusław Włodarczyk prywatnie załatwiają sprawy - ja nie 
odniosłem takiego wrażenia. Od dosyć dawna odpowiedź radnego K. Żółtka jest, że - 
odpowiem w odpowiednim czasie. Panie Kazimierzu, chciałbym, aby odpowiedział pan 
mnie tylko na to, wniosek wyciągnął, bo był i ja byłem w Komisji Rewizyjnej, prowadził 
pan kontrole w szkole, skończyła ją radna Aneta Bławat, i żeby właśnie się pan 
ustosunkował i dzisiaj odpowiedział coś na ten temat - mówił pan radny J. Dwojak.
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Pani Przewodnicząca powiedziała, że jak wszyscy radni widzą, każdy ma subiektywną 
ocenę sytuacji. Pan Bogusław uważa, że to nie powinno się zdarzyć. Pan Jacek uważa, że 
moglibyśmy o tych rzeczach dywagować na sesji... - Także pozwolicie Państwo, 
prowadzę tą sesję, więc postaram się - żeby wszyscy byli zadowoleni. Następnie pani 
Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Tomaszowi Świątkowi, który powiedział, 
że chciał zadać Państwu Starostom, ewentualnie Zarządowi, pytanie. Może nawet nie na 
dziś, oczywiście. Pierwsze pytanie - nie musi być na dziś i prosiłbym o sprecyzowanie, 
jakie inwestycje są planowane przez Starostwo na terenie Gminy Baćkowice. Prosiłbym 
również o jakieś wyjaśnienie, ponieważ ostatnio mamy tutaj temat związany z placówką 
w Nieskurzowie, jaki jest jej stan prawny bo rozumiem, że Nieskurzów Stary jest 
własnością Gminy Baćkowice. Natomiast czy ta placówka jest formą dzierżawy, do kiedy 
i cała ta otoczka prawna ponieważ nie do końca to rozumiem, a chciałbym 
zainteresować się tym tematem - mówił pan radny T. Świątek.

Pani Przewodnicząca zamknęła dyskusję, a następnie przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2026.
Pani Przewodnicząca poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem obrad 
komisji stałych i zostały pozytywnie zaopiniowane. Nadmieniła, iż jeśli nie będzie 
zgłoszeń to podda projekty uchwał pod głosowanie.

Nikt więcej się nie zgłosił, wobec czego pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt 
uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.16.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu.
Wyniki imienne:
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA(15) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Jacek Dwojak, Wacław Rodek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały.
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W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.17.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu.
Wyniki imienne:
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
ZA(15) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Jacek Dwojak, Wacław Rodek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie przedłużenia terminu załatwienia wniosku.
Pani Przewodnicząca powiedziała, że powyższy temat był już dzisiaj omawiany. Na 
komisjach także Państwo radni mieli przedstawione wszystkie informacje dotyczące 
wniosku obywatela naszego powiatu i jest to w trakcie procedowania. Dopóki komisja nie 
będzie miała wszystkich potrzebnych materiałów, dopóty ostatecznego stanowiska radzie 
nie przedstawi. W związku z tym uprzejma prośba do Państwa radnych, aby ten wniosek 
przyjąć i po prostu tą uchwałą przedłużyć termin rozpatrzenia sprawy. Następnie pani 
Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.18.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (13) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Bożena Kornacka, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława 
Słowik, Tomasz Staniek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Barbara Kasińska, Agnieszka Łuba-Mendyk, Tomasz Świątek, 
Bogusław Włodarczyk.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń 
biurowych w budynku Powiatu Opatowskiego zlokalizowanym w Opatowie przy 
ul. Bronisława Ostrowskiego Ps. „Cichy".
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi.

Głos zabrał pan radny B. Włodarczyk, który powiedział, że był pomysłodawcą utworzenia 
Lokalnej Grupy Działania. Była wcześniej w Bałtowie, Łagowie, gdy jeszcze nie był radnym, 
Przewodniczącym Rady. Chodziło o to, żeby istniała także na terenie naszego powiatu.
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Faktem jest, że od 2007 r. kwota za czynsz była nie zmieniana i to jest prawda. Prawda 
jest również taka, że różne organizacje mają różną kwotę, o części kwot mówił Pan 
Starosta. Ja znam także takie, które mają mniejsze kwoty użyczenia, ale chyba nie w tym 
problem. Państwo jako Zarząd podjęliście w lipcu 2020 r. uchwałę w sprawie ustalenia 
minimalnej wysokości stawek czynszu z tytułu najmu i dzierżawy nieruchomości, 
stanowiących własność powiatu opatowskiego. W §2 pkt 5 jest napisane: W przypadku 
najmu lub dzierżawy na cele niewymienione literalnie w niniejszej uchwale, jak również 
gdy umowa najmu lub dzierżawy związana jest z realizacją ważnych celów społecznych, 
gospodarczych oraz celów związanych z realizacją zadań powiatowych dla mieszkańców 
powiatu opatowskiego, stawkę czynszu ustala indywidualnie Zarząd w drodze negocjacji. 
Podjęliście Państwo tą uchwałę, Zarząd ma taką możliwość i wydawało mi się, że przed 
nawet procedowaniem tej ustawy, gdyby Zarząd spotkał się z Zarządem Lokalnej Grupy 
Działania, na pewno osiągnięto by jakiś kompromis. Może za dużo jest pomieszczeń? Ja 
powiem, że tam się mieści także Świętokrzyska Izba Rolnicza. W związku z tym, że 
kilkakrotnie były dyrektor biura Lokalnej Grupy Działania omawiał to na posiedzeniach 
komisji rolnictwa, ponieważ dyskutujemy w tym temacie, ale powiedział też radny 
Wacław Rodek, że nam tam dobrze płacą - to chcę powiedzieć, jakie pieniądze przez 
Lokalną Grupę Działania trafiły do mieszkańców powiatu - mówił pan radny 
B. Włodarczyk. Kontynuując wypowiedź pan radny wymienił inwestycje poczynione przez 
Lokalną Grupy Działania Powiatu Opatowskiego na przestrzeni lat 2007-2013 oraz 2014 
do chwili obecnej.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani mecenas Ewelinie Płatek - Kosior, która 
przeprosiła, gdyż nie może zostać na sali do końca obrad sesji, a chciała wskazać jedynie, 
gdyż akurat ten wydział podlega pod jej osobę, że w chwili obecnej Państwo radni nie 
procedują wysokości czynszu dla tego podmiotu, tylko Rada zajmuje się zgodą, czy oddać 
w trybie bezprzetargowym na dalszy okres, ponieważ okres przekracza okres 3 lat. Żeby 
Zarząd Powiatu mógł uczynić jakiekolwiek kroki, żeby z tym podmiotem zawrzeć kolejną 
umowę najmu, musi mieć zgodę Rady Powiatu. Wysokość czynszu nie jest decyzją Rady 
Powiatu, gdyż o tym decyduje Zarząd. Jak słusznie pan radny przytoczył paragraf 
z uchwały zarządu, jeżeli Zarząd zadecyduje o takich negocjacjach, może je przeprowadzić. 
Na pewno nie będzie dzisiaj o tym decydować Rada, więc Zarząd Lokalnej Grupy Działania 
może zwrócić się do Zarządu Powiatu o podjęcie takich negocjacji. Dzisiaj chcielibyśmy, 
aby Rada zajęła stanowisko, czy Zarząd w ogóle ma zgodę na zawarcie tej umowy najmu 
na kolejny okres i czy może to zrobić w trybie bezprzetargowym, a nie ogłaszać przetargu 
na ten cel - mówiła pani mecenas E. Płatek - Kosior.

Podczas omawiania powyższego punktu obrad salę opuścili:
o pan Starosta Tomasz Staniek godz. 15:49 - powrót 15:56;
® pan radny, członek Zarządu Powiatu Kazimierz Żółtek godz. 15:53 - powrót godz. 

15:56;
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• pan radny, członek Zarządu Powiatu Maciej Wolański godz. 15:54 - powrót godz. 
15:55.

Głos zabrał pan radny B. Włodarczyk, który zadał pytanie, ponieważ w projekcie uchwały jest 
wymieniona kwota czynszu za 1 m2 : jeśli Rada Powiatu przegłosuje projekt uchwały, 
w którym literalnie jest zapisany czynsz, czy Zarząd może sam zmienić po prostu ten literalnie 
zapisany czynsz.

W odpowiedzi na powyższe pani mecenas E. Płatek - Kosior powiedziała, że jest tam 
napisana proponowana kwota czynszu, wynikająca z zasad. To żeby radni mieli wiedzę, jaki 
będzie planowany dochód z tego. To jest proponowana kwota. Więc to po pierwsze nie jest 
w treści uchwały, tylko w uzasadnieniu. Uzasadnienie tłumaczy powody podjęcia uchwały 
i nie jest wiążące dla Zarządu co do kwoty. Wskazano jedynie, że taka jest proponowana 
kwota. Jaka ostatecznie zostanie podjęta kwota wysokości czynszu, decyduje o tym Zarząd. 
Jest to tylko i wyłącznie jego kompetencja - nie Rady. Radą kompetencji jest to, co zawarte 
jest w §1 tej uchwały, czyli wyrażenie zgody na oddanie na konkretny okres i że będzie to 
zrobione w trybie bezprzetargowym. To jest wiążące dla Zarządu. Stawka jest tylko 
proponowana - wyjaśniała pani mecenas.

Pan radny B. Włodarczyk powiedział, że nie ma przed sobą tego projektu uchwały i ma prawo 
wierzyć pani mecenas, gdyż nie przeczytał dokładnie. Pomiędzy radnymi wywiązała się 
krótka dyskusja w temacie zapisów projektu uchwały.

Pani Przewodnicząca potwierdziła, iż jest wyjaśnienie, że jest to 17 zł z metra w przypadku 
najmu na cele niedochodowe i to jest tylko tak jak było już powiedziane planowana 
wysokość. Natomiast treść uchwały, którą będziemy głosować i która jest Państwu 
przedstawiona jako projekt, to jest to na pierwszej stronie i rzeczywiście nie jest w gestii 
Rady Powiatu zajmowanie się wysokością czynszu. Mamy natomiast procedować wyrażenie 
zgody, która jest powyżej 3 lat na ciągłość.

O głos poprosił pan radny B. Włodarczyk, który poprosił panią Przewodniczącą, aby mógł 
dokończyć wypowiedź związaną z działalnością Lokalnej Grupy Działania Powiatu 
Opatowskiego.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który 
dokończył wcześniej zaczętą wypowiedź w temacie wielkości środków i jakie inwestycje 
udało się zrealizować dzięki Lokalnej Grupie Działania Powiatu Opatowskiego na przestrzeni 
ostatnich lat. Następnie pan radny dodał, że nie wie jakie środki finansowe będą do 
dyspozycji w roku bieżącym, ale dla informacji podał, że w tym budynku, w którym się mieści 
Lokalna Grupa Działania (LGD), są na poziomie - 1 pomieszczenia. W poprzedniej kadencji, te 
pomieszczenia wyremontowała LGD za swoje własne środki, zrobiła tam centralne 
ogrzewanie, wyłożyła płytkami, bo to były pomieszczenia w piwnicy, które były 
niefunkcjonalne. Ja uważam, że skoro nie ustalamy sztywnego czynszu, to jeśli Zarząd 
Lokalnej Grupy Działania i Zarząd Powiatu się spotkają, to spróbujcie Państwo ustalić ten 
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czynsz jakoś zdroworozsądkowe. Dlatego że, mówiąc o tym, że te pieniądze idą do Państwa, 
to idą. Czynsz, który podpiszemy, pieniądze przychodzą od Urzędu Marszałkowskiego, są to 
pieniądze unijne. Praktycznie na umowie jest pieczątka, że Urząd Marszałkowski to 
zatwierdził. Zapłacimy więcej za czynsz, mniej będzie po prostu pieniędzy na wydatki po 
prostu inwestycyjne w tym temacie - zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Anecie Bławat, która 
zaproponowała, aby wszyscy, którzy mają jakiś związek ze stowarzyszeniami, na następnej 
sesji wyczytali ile to ich stowarzyszenia, czy ich praca w wolontariacie członków, przyniosła 
dobra dla powiatu opatowskiego. Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania nie jest jedynym 
stowarzyszeniem. Na pewno wszyscy będą mieli czas, Panie Radny, z chęcią mieszkańcy 
wysłuchają, taki luźny wniosek stawiam. Chciałabym też nadmienić jedną bardzo ważną 
rzecz. No, nie jest dla mnie nic dziwnego, że aktualni włodarze powiatu, czy wcześniejsi, 
podejmują decyzje, w których organizacje płacą czynsz. Nadmieniam, że osobiście znam 
organizacje, której czynsz ustalił - wcale nie mały - Pan poprzedni Starosta i ta organizacja też 
działała dla dobra społecznego, zrobiła bardzo wiele dla powiatu opatowskiego. Uważam, że 
jeżeli powiat jest właścicielem jakichś ruchomości to jednak te czynsze powinny być opłacane 
w stosunku do wszystkich podmiotów. Nie tylko do podmiotów, które może działają więcej 
od innych, bo wielkość organizacji, czy różnych podmiotów jest uzależniona od tego, ile 
działają, jak długo, kto wspiera te organizacje, w jakim zakresie, skąd dostają pieniądze. 
Chwała za to, że Lokalna Grupa Działania Powiatu Opatowskiego powstała, tak jak Pan 
powiedział, dzięki Pana inicjatywie i to się chwali. Natomiast ja wyobrażam sobie, że 
podmioty powinny traktowane być równo na lokalnym rynku i uważam, że taki czynsz 
powinien być opłacany. W jakiej wysoki to wiadomo, że to już jest do dyskusji Zarządu, 
pewnie w porozumieniu z Lokalną Grupą Działania. Natomiast, tak jak powiedziałam, jeżeli 
sesja Rady Powiatu ma polegać na tym, że będziemy wyczytywać, ile jakie organizacje na co 
przeznaczyły pieniądze, to z przyjemnością dołączę się do tej inicjatywy. Też mogłabym wiele 
w tym temacie powiedzieć - zakończyła wypowiedź pani radna Aneta Bławat.

Pan radny Bogusław Włodarczyk stwierdziła, że jak ma nie odpowiedzieć, skoro znowu nikt 
się nie odnosi merytorycznie do sprawy, tylko próbuje do mojej wypowiedzi. Ja Panią też 
lubię, Pani Aneto Bławat i powiem w ten sposób, że ja nie widzę problemu, że jeśli Pani chce 
pochwalić się, ile poszło pieniędzy, ile się zainwestowało, w kogo, w jakie firmy Pani włożyła 
pieniądze i poprowadziła, to trzeba się pochwalić. Bo wie Pani ugryźć kogoś, to każdy potrafi. 
No, taka jest niekiedy uroda, jak ludzie zmieniają koncepcje, poglądy i miłości - mówił pan 
radny B. Włodarczyk.
W związku z luźnymi wypowiedziami radnych pani Przewodnicząca poprosiła o zakończenie 
tematu rozmów, gdyż nie chce upominać po kolei wszystkich radnych. Kontynuując 
powiedziała, że temat został wytłumaczony przez panią mecenas tj., Rada nie proceduje 
teraz wysokości czynszu. Poprosiła, aby skupić się na tym, czy radni chcą, czy nie chcą, 
wyrażać zgodę na kolejne lata oddania w najem określonej powierzchni określonemu 
podmiotowi. Natomiast rzeczywiście Lokalna Grupa Działania skupia tyle samorządów 
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w sobie i osób prywatnych, to nic dziwnego, że przez 20 lat wymienione przez Radnego 
inwestycje zostały realizowane i chwała za to. Natomiast są po prostu też inne 
stowarzyszenia, które tak jak pani radna powiedziała w tej chwili wygląda na to, że tylko 
jedna LGD istnieje, a nie istnieje więcej podmiotów. Mamy opracowany program współpracy 
z organizacjami pozarządowymi. Przyjdzie na to czas, będziemy to omawiać, jeśli będzie taka 
Państwa wola. Proponuję skończyć temat - mówiła pani Przewodnicząca Bożena Kornacka.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu, Członkowi Zarząd Powiatu 
Kazimierzowi Żółtkowi, który powiedział, że obrady przeciągają się i dlatego zgłasza wniosek 
formalny, a właściwie apel, do wszystkich członków Rady Powiatu, by nie utrudniać 
prowadzenia obrad Pani Przewodniczącej, która stara się w nieograniczony sposób być 
tolerancyjna i zezwala na zabieranie głosu - także poza tematem, nad jakim debatujemy. 
Bardzo proszę, żebyście Państwo nie zabierali głosu, gdy nie otrzymacie go od prowadzącej 
obrady Pani Przewodniczącej Bożeny Kornackiej. To się wszystko wyrywa spod kontroli. 
Stwierdzam, że radni zabierali głos, nie uzyskawszy tego głosu od prowadzącego obrady. 
Proszę Państwa, zachowajmy jakąś powagę tego urzędu - zakończył wypowiedź pan 
Kazimierz Żółtek.

Pani Przewodnicząca podziękowała przedmówcy za wsparcie, gdyż trzeba się szanować 
wzajemnie. Jesteśmy właśnie w tym punkcie, gdzie wyrażamy zgodę na oddanie w najem 
w trybie bezprzetargowym pomieszczeń biurowych w budynku należącym do powiatu 
opatowskiego, zlokalizowanym w Opatowie, przy ulicy Bronisława Ostrowskiego. 
Kontynuując poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody 
na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń biurowych w budynku Powiatu 
Opatowskiego zlokalizowanym w Opatowie przy ul. Bronisława Ostrowskiego Ps. „Cichy".

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.19.2023 została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Opatowski porozumienia z innymi 
Gminami i Powiatami w celu opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru 
Strategicznej Interwencji - Dolina Wisły na lata 2021-2030.
Pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały pod głosowanie.
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W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.20.2023 została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

f) w sprawie przejęcia od Wojewody Świętokrzyskiego zadań publicznych z zakresu 
administracji rządowej.
Pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.21.2023 została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.

g) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie importu zboża, rzepaku i kukurydzy z Ukrainy. 
Pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXV.22.2023 została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.
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Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że pan Starosta w wyczerpujący 
sposób na bieżąco udzielał na bieżąco odpowiedzi, a to na co nie uzyskali radni odpowiedzi 
zostanie przekazane na piśmie.

Następnie o głos poprosił pan radny Wojciech Majcher, który pochwalił się, iż jest 
współautorem książki. Może nie tyle moje nazwisko jest tu ważne co szkoła, z której 
pochodzę - Zespół Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie. Książka powstała, wyszła w 6000 
egzemplarzy jako wydanie ogólnopolskie i myślę, że jest to ogromna promocja powiatu - 
powiedział pan radny W. Majcher.

Pani Przewodnicząca pogratulowała i podziękowała panu radnemu W. Majcherowi, który 
w ocenie społeczeństwa jest bardzo dobrym nauczycielem matematyki w Zespole Szkół 
w Ożarowie.

O głos poprosił pan Starosta Tomasz Staniek, który również pogratulował panu radnemu 
W. Majcherowi, gdyż jest to także naukowy sukces i zwieńczenie dorobku zawodowego, 
kiedy zadania Profesora są publikowane w książce, która jest w całej Polsce honorowana 
i uczniowie mają do niej dostęp. Cieszę się, że szkoła im. Marii Skłodowskiej-Curie 
w Ożarowie dobrze funkcjonuje, że ma taką dobrą kadrę. Chylę czoła przed Panem i przed 
całą kadrą w Zespołu Szkół - mówił pan Starosta.

Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca B. Kornacka uznała ww. punkt 
porządku obrad za zrealizowany, po czym przeszła do realizacji ostatniego puntu porządku 
obrad.

Ad. 8. Zakończenie obrad LXXV sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został 
zrealizowany, po czym wypowiedziała formułę - „zamykam obrady LXXV sesji Rady Powiatu 
w Opatowie".
Na tym sesję/zakończono.

Protokołowana: P
Justyn/ŹdyWO Przewodniczący Rady

I V Bożena Kornacka
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